
BR.0002.8.2019.AB 

 

PROTOKÓŁ NR X / 19 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

w dniu 27 czerwca 2019 roku 
 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącej Rady Powiatu Małgorzaty Benc. Początek obrad – 

godzina 12.10.    

 

Obecni: 

 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Posłowie na Sejm RP: Danuta Nowicka i Waldemar Andzel, radny Sejmiku Województwa 

Śląskiego Rafał Porc, przedstawiciele władz samorządowych miast, miast i gmin oraz gmin 

powiatu zawierciańskiego, przedstawiciele powiatowych służb, inspekcji i straży, kierownicy 

jednostek organizacyjnych powiatu, Naczelnicy Wydziałów, Kierownicy Biur  

i Samodzielnych Referatów Starostwa Powiatowego w Zawierciu, przedstawiciele środków 

masowego przekazu i inni goście, zgodnie  z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

 

Ad.1.) 

 

Obrady sesji otworzyła Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc. Na podstawie listy 

obecności stwierdziła dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał,  

a tym samym prawomocność X sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego. Powitała radnych, 

Zarząd Powiatu ze Starostą Gabrielem Dorsem oraz gości, biorących udział w posiedzeniu, 

dziękując im za przybycie.  

 

 

Ad.2.) 

 

Radni nie zgłosili uwag do przekazanego im w materiałach porządku obrad sesji.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc przedstawiła wniosek Zarządu Powiatu  

w sprawie rozszerzenia porządku obrad sesji o punkty w brzmieniu:  

 „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu 

aktywów trwałych w postaci lokalu użytkowego znajdującego się na nieruchomości 

będącej w użytkowaniu Szpitala Powiatowego w Zawierciu na okres 3 lat”. 

W uzasadnieniu wskazano, iż wprowadzenie powyższego projektu uchwały pod obrady 

Rady Powiatu w dniu dzisiejszym związane ze zbliżającym się terminem wygaśnięcia 

umowy najmu lokalu użytkowego, znajdującego się na nieruchomości będącej  
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w użytkowaniu  Szpitala Powiatowego w Zawierciu  na  okres do 3 lat,  który upływa  

z dniem 30 czerwca 2019 roku.   

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty jednogłośnie 

czyli przy 20 głosach „za”. 

 

 „Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu.  

Wprowadzenie pod obrady Rady Powiatu w dniu dzisiejszym 4 projektów uchwał  

w przedmiotowej sprawie następuje na wniosek dyrektora Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu, skierowany do Zarządu Powiatu w dniu 14 czerwca 2019 roku.  

W uzasadnieniu wniosku dyrektor szpitala powołuje się na zmiany organizacyjne, ważne 

dla dalszego funkcjonowania placówki. Każdy z projektów uchwał zawiera szczegółowe 

uzasadnienie. Ze względu na harmonogram pracy organu stanowiącego zasadne jest 

rozpatrzenie powyższych dokumentów w dniu dzisiejszym z uwagi na istotność dla 

dalszego funkcjonowania szpitala. Zmiany uzyskały pozytywną opinię Rady Społecznej 

na posiedzeniu w dniu 14 czerwca br.   

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty jednogłośnie 

czyli przy 21 głosach „za”. 

  
W związku z koniecznością dotrzymania terminów dotyczących rozpatrywania skarg 

wpływających do Rady Powiatu, korzystając z inicjatywy uchwałodawczej wynikającej  

z  §  29 ust. 1 pkt 2  Statutu Powiatu Zawierciańskiego Przewodnicząca Rady Powiatu 

Małgorzata Benc złożyła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt w brzmieniu: 

„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na Dyrektora Zespołu Szkół im. prof.  

R. Gostkowskiego w Łazach”. Termin poinformowania skarżącego o sposobie załatwienia 

skargi upływa w dniu 28 czerwca br. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty jednogłośnie, 

czyli przy 22 głosach „za”.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc ustaliła że projekty uchwał, o które 

rozszerzony został porządek obrad sesji rozpatrywane będą w pkt od 14 do pkt19. Projekty 

uchwał radni otrzymali przez rozpoczęciem sesji . W związku z wprowadzonymi zmianami 

kolejność pozostałych punktów porządku obrad zmienia się odpowiednio.  

 

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawiał się następująco:  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Nr IX/19 z dnia 30 maja 2019 roku.   

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji.   

5. Debata nad raportem o stanie powiatu za 2018 rok oraz rozpatrzenie projektu uchwały  

w sprawie wotum zaufania dla Zarządu Powiatu Zawierciańskiego.   

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu zawierciańskiego za 2018 rok.   

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu 

Zawierciańskiego z tytułu wykonania budżetu powiatu za 2018 rok.   

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2019 rok.   

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2019 – 2025.    
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Domu Pomocy Społecznej 

w Zawierciu.   

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Szpitala Powiatowego w Zawierciu za 2018 rok.   

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej 

Szpitala Powiatowego w Zawierciu.   

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w Uchwale  

Nr IX/77/19 z dnia 30 maja 2019 roku w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół 

i Placówek Specjalnych im. M. Grzegorzewskiej w Zawierciu.   

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu 

aktywów trwałych w postaci lokalu użytkowego znajdującego się na nieruchomości 

będącej w użytkowaniu Szpitala Powiatowego w Zawierciu na okres do 3 lat.   

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Statucie Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu.   

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Statucie Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu.   

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Statucie Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu.   

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Statucie Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu.   

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na Dyrektora Zespołu Szkół  

im. prof. R. Gostkowskiego w Łazach.  

20. Informacja Przewodniczącej Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

21. Interpelacje i zapytania radnych. 

22. Wolne wnioski. 

23. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad.3.) 

 

Protokół z poprzedniej sesji został przekazany radnym w formie elektronicznej. Był również 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Powiatu. Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony 

radnych protokół Nr IX/19 z dnia 30 maja 2019 roku w wyniku przeprowadzonego 

głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”. 

  

 

Ad.4.) 
 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji przedstawił 

Starosta Gabriel Dors. 

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd odbył 7 posiedzeń w dniach: 30 maja 4 czerwca,  

11 czerwca, 13 czerwca, 18 czerwca, 19 czerwca i 25 czerwca br., zajmując się m.in. 

następującymi sprawami: 

 

 podjął uchwały w sprawach: 

– zmian w budżecie powiatu na 2019 rok i zmian w planie finansowym; 

– udzielenia pełnomocnictwa Dyrektorowi Zespołu Obsługi Ekonomiczno- 

Administracyjnej Szkół i Placówek Oświatowo – Wychowawczych w Zawierciu do 
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przeprowadzenia postępowania i zawarcia umowy na usługi zorganizowania kursów I, 

II, i III stopnia z teoretycznych przedmiotów zawodowych dla młodocianych 

pracowników – uczniów szkół branżowych prowadzonych przez powiat zawierciański; 

– powołania komisji egzaminacyjnej dla nauczycieli kontraktowych zatrudnionych  

w Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego w Zawierciu, ubiegających się  

o awans na stopień nauczyciela mianowanego; 

– przyznania dotacji Ochotniczej Straży Pożarnej w Niegowonicach na realizację 

zadania pn. ,,I Rajd Strażacki – Szczyrk 2019”; 

– udzielenia pełnomocnictwa Dyrektorowi Zespołu Szkół im. X. Dunikowskiego  

w Zawierciu do podpisania, wykonania i rozliczenia umowy finansowej dla projektu 

pn. ,,Praktyka zawodowa na europejskim poziomie”; 

– udzielenia pełnomocnictwa Dyrektorowi Zespołu Szkół im. H. Kołłątaja w Zawierciu 

do podpisania, wykonania i rozliczenia umowy finansowej dla projektu pn. 

,,Kooperacja z niemieckimi przedsiębiorstwami – kontynuacja praktyk Erasmus+”; 

– powierzenia Zespołowi Obsługi Ekonomiczno – Administracyjnej Szkół i Placówek 

Oświatowo-Wychowawczych w Zawierciu realizacji umowy z dnia 11 czerwca 2019 r 

oku o dofinansowanie z budżetu państwa zakupu nowości wydawniczych niebędących 

podręcznikami do bibliotek szkolnych/pedagogicznych w ramach Priorytetu 3 

,,Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa”; 

– przeprowadzenia konsultacji z organizacjami pozarządowymi projektów uchwał Rady 

Powiatu Zawierciańskiego w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu.                                                                                                                        

 

 zapoznał się z : 

– informacją Dyrektora Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Zawierciu o 

dokonaniu zmian między paragrafami w planie finansowym; 

– informacją dyrektorów szkół prowadzonych przez o dokonanych zmianach w planie 

finansowym; 

– informacją o funkcjonowaniu kontroli zarządczej w powiecie zawierciańskim za 2018 

rok na podstawie oświadczeń o stanie kontroli zarządczej złożonych przez 

kierowników jednostek organizacyjnych powiatu; 

– pismem Ministerstwa Infrastruktury – Departament Dróg Publicznych dotyczącym 

budowy obwodnicy Zawiercia i Poręby. 

 

 zajął stanowisko w sprawie: 

– ustalenia kandydata na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół i Placówek Specjalnych 

im. M. Grzegorzewskiej w Zawierciu; 

– zwiększenia planu wydatków budżetowych na 2019 rok w Zespole Szkół i Placówek 

im. H. Kołłątaja w Zawierciu na wykonanie zadania inwestycyjnego pn. 

,,Modernizacja pracowni gastronomicznej w celu dostosowania jej do montażu 

nowego wyposażenia w budynku Zespołu Szkół i Placówek im. H. Kołłątaja w 

Zawierciu”; 

– wyrażenia zgody na przystąpienie do Programu Ministerstwa Cyfryzacji przez Zespół 

Szkół w Pilicy, Zespół Szkół Ogólnokształcących I Liceum Ogólnokształcące z 

Oddziałami Dwujęzycznymi im. S. Żeromskiego w Zawierciu, Zespół Szkół im.  

X. Dunikowskiego w Zawierciu, II Liceum Ogólnokształcące im. H.  Malczewskiej w 

Zawierciu, Zespół Szkół w Porębie oraz Zespół Szkół w Szczekocinach. 
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Jednocześnie poinformował, że: 

 

 w dniu 31 maja br.  zawarta została umowa w sprawie zamówienia publicznego pn. 

„Przebudowa chodnika przy ul. Topolowej w Zdowie”;                                                                                  

 w dniu 17 czerwca br. wszczęto postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego  

w trybie przetargu nieograniczonego pn. „Przebudowa mostu na suchym cieku w ciągu 

drogi powiatowej nr 1767 S  Pilica – Żarnowiec w miejscowości Kleszczowa”;                                                                                                                                          

 w dniu 26 czerwca br. podpisano umowę w sprawie zamówienia publicznego pn. 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 1733 S na odcinku od skrzyżowania  

z ul. Poniatowskiego w Łazach do skrzyżowania z drogą wojewódzką 790  

w Niegowonicach”; 

 ok. 2 tygodni temu został zakończony audyt zewnętrzny dotyczący zamówień publicznych 

do 30 tys. euro. Wyniki audytu zostaną przedstawione po zatwierdzeniu dokumentu przez 

Zarząd Powiatu. 

 

Kończąc, zaprosił wszystkich zebranych na Dożynki Diecezjalno – Powiatowo – Gminne, 

które odbędą się 18  sierpnia br. w miejscowości Goleniowy w gminie Szczekociny. 

Wydarzenie realizowane będzie przy wsparciu środków unijnych w ramach projektu pn. 

„Czas na mleko – Czas na zbiory – najlepsze tradycje wsi jurajskiej i kieleckiej”. 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych.   

 

  

Ad.5.) 
 

Ponieważ raport o stanie powiatu jest rozpatrywany po raz pierwszy, przed rozpoczęciem 

debaty Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc zacytowała przepisy dotyczące tego 

dokumentu. Zgodnie z art. 30a ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym Zarząd Powiatu co 

roku do dnia 31 maja przedstawia Radzie Powiatu raport o stanie powiatu. Obowiązek 

rozpatrywania przez organ stanowiący raportu o stanie powiatu został wprowadzony ustawą  

z dnia 11 stycznia 2018 roku o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału 

obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów 

publicznych. Raport obejmuje podsumowanie działalności Zarządu Powiatu w roku 

poprzednim,  w  szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał Rady 

Powiatu i budżetu obywatelskiego. Raport rozpatrywany jest podczas sesji, na której 

podejmowana jest uchwała w sprawie udzielenia lub nieudzielenia Zarządowi absolutorium. 

Raport jest rozpatrywany w pierwszej kolejności. Nad przedstawionym raportem o stanie 

powiatu przeprowadza się debatę. W debacie nad raportem o stanie powiatu mogą zabierać 

głos także mieszkańcy powiatu. Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos w debacie nad 

raportem składa do Przewodniczącego Rady Powiatu  najpóźniej w dniu poprzedzającym 

dzień sesji, na którym dokument ten będzie rozpatrywany, pisemne zgłoszenie, poparte 

podpisami mieszkańców powiatu. Liczba podpisów uzależniona jest od liczby mieszkańców 

powiatu. W debacie może wziąć udział 15 mieszkańców, chyba że Rada postanowi  

o zwiększeniu tej liczby. 

Zarząd Powiatu Zawierciańskiego przekazał organowi stanowiącemu raport o stanie powiatu 

za 2018 rok w dniu28 maja br. Dokument ten został dostarczony radnym w wersji 

elektronicznej oraz w wersji papierowej w dniu 30 maja br. Został również zamieszczony  

w Biuletynie Informacji Publicznej.  
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Zgłoszenie do udziału w debacie nad raportem w przypadku powiatu zawierciańskiego musi 

być poparte podpisami co najmniej 300 mieszkańców powiatu.  Do dnia wczorajszego nie 

wpłynęło żadne zgłoszenie od mieszkańców powiatu do udziału w debacie nad raportem.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc otworzyła debatę nad raportem  

o stanie powiatu za 2018 rok, informując, iż radnym chętnym do udziału w debacie będzie 

udzielała głosu według kolejności zgłoszeń. Na wstępie poprosiła o zabranie głosu Starostę 

Gabriela Dorsa.  

 

Starosta Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pani Przewodnicząca, panie i panowie radni, drodzy państwo. Przypominam, że to jest raport 

z pracy Zarządu za 2018 rok. Niestety, kalendarz wyborczy spowodował, że obecny Zarząd, 

sprawował swoją funkcję 5 tygodni w 2018 roku, ale jest to jakby niezależne od nas. Są tu 

państwo, którzy również w ubiegłej kadencji byli członkami Zarządu i na pewno doskonale 

sobie z tego zdają sprawę. Ja tylko jeszcze raz przypominam, że jest to głosowanie nad 

wykonaniem budżetu i raportem za 2018 rok”. 

 

Nikt z radnych nie zgłosił się do zabranie głosu w debacie nad raportem o stanie powiatu z 

2018 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poinformowała, że wszystkie Komisje 

omawiały raport o stanie powiatu na 2018 rok w zakresie należącym do swoich właściwości  

i jednogłośnie wydały pozytywną opinie dla tego dokumentu. Następnie zamknęła debatę nad 

raportem o stanie powiatu z 2018 rok. Przed przystąpieniem do głosowania przypomniała, że 

uchwałę o udzieleniu Zarządowi Powiatu wotum zaufania podejmuje się bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu Rady, która wynosi 12. 

 

Projekt uchwały Nr X / 81 / 19 w sprawie wotum zaufania dla Zarządu Powiatu 

Zawierciańskiego w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty przy 21 głosach 

„za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.  

 

 

Ad.6.) 
 

Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania budżetu powiatu za 2018 rok wraz ze 

sprawozdaniem finansowym i informacją o stanie mienia powiatu zostały przekazane radnym 

w ustawowych terminach.   

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Wilk odczytał Uchwałę Nr 4200/VII/58/2019   

z dnia 4 kwietna 2018 roku VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Katowicach, w sentencji której zawarta jest pozytywna opinia o przedłożonym przez 

Zarząd Powiatu Zawierciańskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 rok wraz  

z informacją o stanie mienia powiatu i uzasadnieniem (załącznik nr 1 do protokołu).  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poinformowała, iż Komisje Rady Powiatu 

pozytywnie zaopiniowały przedłożone przez Zarząd Powiatu sprawozdania, omówione  

w trakcie posiedzeń w miesiącu maju br. Cytowane opinie, potwierdzone podpisami 

Przewodniczących Komisji, stanowią załącznik nr 2 do protokołu.  
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Wobec braku chętnych do udziału w dyskusji projekt uchwały Nr X / 82 / 19 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

powiatu zawierciańskiego za 2018 rok, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty przy 22 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.  

 

 

Ad.7.) 
 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Teresa Mucha-Popiel przedstawiła wniosek Komisji  

w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu powiatu 

za 2018 rok (załącznik nr 3 do protokołu) wraz z protokołem z głosowania Komisji 

Rewizyjnej w tej sprawie (załącznik nr 4 do protokołu), zgodnie z którym Komisja na 

posiedzeniu w dniu 29 maja 2019 roku przyjęła wniosek o udzielenie Zarządowi Powiatu 

absolutorium  z tytułu wykonania budżetu za rok ubiegły jednogłośnie, czyli przy 7 głosach 

„za”.   

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Wilk odczytał Uchwałę Nr 4200/VII/108/2019 

z dnia 12 czerwca 2019 roku VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Katowicach, w sentencji której zawarta jest pozytywna opinia o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Zawierciańskiego w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

absolutorium za 2018 rok wraz ze stosownym uzasadnieniem (załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji w tym punkcie porządku obrad.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania projekt uchwały Nr X  / 83 / 18 w sprawie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu  Zawierciańskiego z tytułu wykonania budżetu powiatu za 

2018  rok został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.   

 

 

Ad.8.) 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 26 czerwca br. jednogłośnie, 

czyli przy 4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie powiatu na 2019 rok wraz z autopoprawką Zarządu Powiatu. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr X / 84 / 19 w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2019 rok  wraz z autopoprawką Zarządu Powiatu w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”. 

 

  

Ad.9.) 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 26 czerwca br. jednogłośnie, 

czyli przy 4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2019 – 2023 wraz z autopoprawką Zarządu 

Powiatu. Proponowane zmiany są odzwierciedleniem zmian wprowadzonych do budżetu 

powiatu uchwałą, przyjętą przez Radę Powiatu w poprzednim punkcie porządku obrad. 
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Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr X / 85 / 19 w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2019 – 2025 wraz z autopoprawką 

Zarządu Powiatu, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, 

czyli przy 23 głosach „za”.    

 

 

Ad.10.) 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Kozioł  poinformowała, że 

członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu w dniu 24 czerwca br. jednogłośnie, czyli przy  

4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 

Domu Pomocy Społecznej w Zawierciu. 

Dotychczasowy Statut Domu Pomocy Społecznej w Zawierciu został nadany Uchwałą  

Nr XLII/468/06 Rady Powiatu Zawierciańskiego z dnia 29 czerwca 2006 roku. W 2011 roku 

przyjęty został tekst jednolity tego dokumentu. Wprowadzenie zmian i przyjęcie Statutu  

w nowym brzmieniu wynika ze zmian organizacyjnych w zarządzaniu jednostką i ma na celu 

dostosowanie statutu do nowego podziału zadań w kierownictwie i określenia nowej struktury 

organizacyjnej Domu. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr X / 86 / 19 w sprawie 

uchwalenia Statutu Domu Pomocy Społecznej w Zawierciu, w wyniku przeprowadzonego 

głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.    

 

 

Ad.11.) 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Kozioł  poinformowała, że 

członkowie Komisji   na posiedzeniu w dniu w dniu 24 czerwca br. jednogłośnie, czyli przy  

6 głosach „za” zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego w Zawierciu za 2018 rok. 

Sprawozdanie finansowe Szpitala Powiatowego w Zawierciu za 2018 rok zostało przedłożone 

wraz z opinią biegłego rewidenta z badania rocznego sprawozdania. Badanie przeprowadził 

kluczowy biegły rewident z firmy KPW Audytor Sp. z o.o. w Łodzi. Umowa z firmą na 

przeprowadzenie badania sprawozdania finansowego została zawarta na podstawie Uchwały 

XLV/392/17 Rady Powiatu z dnia 30 listopada 2017 roku w sprawie wyboru biegłego 

rewidenta do przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu za 2017 i 2018 rok. Według opinii biegłego rewidenta sprawozdanie przedstawia 

jasny i rzetelny obraz sytuacji majątkowej i finansowej jednostki na dzień 31 grudnia 2018 

roku oraz jej wyniku finansowego i przepływów pieniężanach, zgodnie z przepisami ustawy  

o rachunkowości i przyjętą w jednostce polityką rachunkowości. Zostało sporządzone na 

podstawie prawidłowo prowadzonych ksiąg rachunkowych zgodnie z przepisami rozdziału 

drugiego ustawy o rachunkowości. 

Wynik finansowy szpitala za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2018 roku wykazuje zysk  

w wysokości 2.436. 932,76 zł. Należy jednak zwrócić uwagę, że wynik ze sprzedaży brutto  

w 2018 roku wykazuje stratę w wysokości 599.014, 51 zł i w stosunku do 2017 roku uległ 

pogorszeniu o kwotę 5.547.479,04 zł. Zauważalny jest również spadek wskaźników 

rentowności: zysk netto zmniejszył się z 3,45 do 2,49, zyskowność operacyjna – z 5,54 do 

3,02 zyskowność aktywów z 3,91 do 3,82, co wskazuje na złą tendencję, która została 

rozpoczęta w 2018 roku. Elementy, które miały istotny wpływ na ten stan rzeczy m.in. 

zwiększenie zatrudnienia, utrata kontraktu na rehabilitację, spadek rentowności na ortopedii  
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w związku z niewykonaniem odpowiedniej ilości endoprotez kolan czy niewywiązanie się  

z obowiązków narzuconych przez NFZ w zakresie zaćmy, mogą mocno obciążyć budżet 

placówki w roku bieżącym.  
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 26 czerwca br. jednogłośnie, 

czyli przy 4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego w Zawierciu za 2018 rok. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr X / 87 / 19 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego w Zawierciu za 2018 rok,  

w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

22 głosach „za”.    

 

 

Ad.12.) 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Kozioł  poinformowała, że 

członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu w dniu 24 czerwca br. jednogłośnie,  czyli przy  

6 głosach „za”, zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej Szpitala Powiatowego w Zawierciu. 

Raport o sytuacji ekonomiczno-finansowej Szpitala Powiatowego w Zawierciu, sporządzony 

na podstawie sprawozdania finansowego za 2018 rok  został opracowany zgodnie  

rozporządzeniem Ministra Zdrowia w sprawie wskaźników ekonomiczno-finansowych 

niezbędnych do sporządzenia analizy oraz prognozy sytuacji ekonomiczno-finansowej 

publicznych zakładów opieki zdrowotnej.  Dokument ten zawiera analizę sytuacji 

ekonomiczno-finansowej za rok 2018, prognozę sytuacji ekonomiczno-finansowej na lata 

2019- 2021 wraz z opisem przyjętych założeń oraz informację o istotnych zdarzeniach 

mających wpływ na sytuację ekonomiczno-finansową szpitala. Na podstawie danych  

i prognoz zawartych w raporcie uzasadnione jest dokonanie pozytywnej oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej Szpitala Powiatowego w Zawierciu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 26 czerwca br. jednogłośnie, 

czyli przy 4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej Szpitala Powiatowego w Zawierciu. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr X / 88 / 19 w sprawie 

oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Szpitala Powiatowego w Zawierciu, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”.    

 

 

Ad.13.) 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji Dariusz Bednarz poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 24 czerwca br. jednogłośnie, czyli przy 7 głosach „za” zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w Uchwale  

Nr IX/77/19 z dnia 30 maja 2019 roku w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół i Placówek 

Specjalnych im. M. Grzegorzewskiej w Zawierciu.  

 



 10 

Błąd pisarski, który pojawił się na etapie wprowadzania treści uchwały do edytora aktów 

prawnych już po jej podjęciu przez organ stanowiący, prostuje się w ten sposób, że 

w miejsce błędnie podanej nazwy w akcie założycielskim, stanowiącym załącznik nr 1 do 

uchwały "Zespół Szkół im. M. Grzegorzewskiej w Zawierciu" wpisuje się prawidłową nazwę 

„Zespół Szkół Specjalnych im. M. Grzegorzewskiej w Zawierciu”, która została prawidłowo 

podana w § 1 uchwały. 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr X / 89 / 19 w sprawie 

sprostowania błędu pisarskiego w Uchwale Nr IX/77/19 z dnia 30 maja 2019 roku w sprawie 

zmiany nazwy Zespołu Szkół i Placówek Specjalnych im. M. Grzegorzewskiej w Zawierciu, 

w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

23 głosach „za”.    

 

 

Ad.14.) 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu  27 czerwca br. jednogłośnie, czyli przy  

5 głosach „za” zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy najmu aktywów trwałych w postaci lokalu użytkowego znajdującego się na 

nieruchomości będącej w użytkowaniu Szpitala Powiatowego w Zawierciu na okres do 3 lat. 

Zgodnie z Uchwałą Nr XVII/166/11 Rady Powiatu Zawierciańskiego z dnia 24 listopada 

2011 roku zawarcie umowy najmu lokalu użytkowego znajdującego się na nieruchomości 

będącej w użytkowaniu Szpitala Powiatowego w Zawierciu na okres do 3 lat wymaga zgody 

organu stanowiącego w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas określony do lat 3 

zawierana jest z tym samym najemcą kolejna umowa, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość. Lokal użytkowy o powierzchni 12 m
2
, o którym mowa w uchwale, jest 

wykorzystywany na prowadzenie zakładu fryzjerskiego. Umowa najmu tego lokalu jest 

zawierana z dotychczasowym najemcą od 1990 roku. Obowiązująca obecnie umowa wygasa 

z dniem 30 czerwca br.  Wynajęcie przedmiotowej powierzchni nie ogranicza realizacji zadań 

statutowych szpitala, nie wpływa negatywnie na jakość udzielanych świadczeń i nie ogranicza 

dostępu do nich. Wynajęcie tego lokalu nie narusza również trwałości projektu 

termomodernizacji. 

 

Karol Hadrych zapytał, czy stawka za wynajem uległa zmianie. Przewodnicząca Rady 

Powiatu Małgorzata Benc stwierdziła, że z tego, co jej wiadomo, stawki są stale 

waloryzowane. 

 

Stanisław Dąbrowa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Uważam, że ta sprawa nie powinna być w ogóle procedowana przez Radę Powiatu dlatego, 

że to jest wejście w kompetencje Zarządu. Zarząd ma swoje kompetencje i Rada ma swoje 

kompetencje. Zgodnie z przepisami prawa do 3 lat użytkowanie i wydzierżawianie  jest 

kompetencjach Zarządu, natomiast powyżej 3 lat jest kompetencja Rady. W związku z tym  

nawet jak uchwała Rady Powiatu tak mówiła, to i tak uważam, że wchodzi w kompetencje 

Zarządu. To jest moje zdanie, że wchodzi to w kompetencje Zarządu i takie spory prawne nie 

tylko u nas, ale w Polsce istniały i rozstrzygane były przez sądy, że to jest kompetencja 

Zarządu”.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie radny, tak prywatnie to ja się z panem 100% zgadzam, ale tak stanowi projekt 

uchwały, który bardzo literalnie, punkt po punkcie określa, w którym przypadku musi być 

zgoda Rady. Jeżeli zmienimy treść tej uchwały, to nie będziemy musieli pracować nad takimi 

uchwałami.  Mam tutaj przed sobą treść tej uchwały, która nakazuje, że co 3 lata mamy 

potwierdzać uchwałą Rady Powiatu zawarcie takiej umowy”. (Maria Milejska poprosiła, aby  

Odczytać radnym, która to jest uchwała). „Dokładnie pkt 8 brzmi tak (cytat):  podejmowanie 

uchwał w sprawach majątkowych powiatu dotyczących zasad nabywania zbywania  

i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony 

dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony, o ile ustawy szczególne nie stanowią inaczej. 

Uchwała Rady Powiatu jest wymagana również w przypadku. gdy po umowie zawartej na 

czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość. Do czasu określenia zasad zarząd może dokonywać tych czynności wyłącznie 

za zgodą rady powiatu” (Maria Milejska  stwierdziła, że wobec tego Rada musi podjąć tę 

uchwałę).  „Myślę, że musimy podjąć uchwałę, która pozwoli Zarządowi podejmować 

decyzje, a nie obciążać tym Rady Powiatu, ale to musimy zmienić. Czy nam się to podoba czy 

nie nas obowiązuje prawo miejscowe”. (Maria Milejska zapytała, czy poprzednią uchwała 

straciła termin).  „Tak,  mija termin. Umowa jest do 30 czerwca br. w związku z tym musimy 

to zrobić”. (Maria Milejska dopytała, czy jest mowa o uchwale, która umożliwiała 

Zarządowi podejmowania takich czynności do 3 lat). „ Ale w tym przypadku, jak czytałam, 

jeżeli jest zawarta ponowna umowa na tę samą nieruchomość do 3 lat. Tak mówi uchwała 

Rady Powiatu”. (Maria Milejska stwierdziła, że to jest ustawa, nie uchwała). „Przepraszam, 

ustawa o samorządzie powiatowym.  Doszliśmy do sytuacji, że nie mamy wyjścia i nie ma   

sensu dyskutować”.    

 
Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr X / 90 / 19  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu aktywów trwałych w postaci lokalu 

użytkowego znajdującego się na nieruchomości będącej w użytkowaniu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu na okres do 3 lat, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty przy 21 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.    

 

 

Ad.15.) 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Kozioł poinformowała, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 24 czerwca br. jednogłośnie, czyli przy 6 głosach „za” 

zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu 

Szpitala Powiatowego w Zawierciu. Projekt ten dotyczy połączenia oddziału Neurologii  

i oddziału Udarowego. 

Z pisma Śląskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia w Katowicach 

z dnia 25 września 2018 roku  wynika, iż należy połączyć te komórki organizacyjne  w jedną 

komórkę o nazwie Oddział Neurologiczny z Pododdziałem Udarowym. Świadczenia  

z zakresu neurologia – hospitalizacja z grupy A48, A51, aktualnie realizowane na Oddziale 

Udarowym, stanowią zakres skojarzony ujęty w umowie dla zakresu podstawowego 

neurologia – hospitalizacja i powinny być wykonywane na oddziale neurologii zgodnie  

z zakresem podstawowym.   
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Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr X / 91 / 19 w sprawie 

zmian w Statucie Szpitala Powiatowego w Zawierciu, w wyniku przeprowadzonego 

głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”.    

 

 

Ad.16.) 
 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Kozioł poinformowała, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 24 czerwca br. jednogłośnie, czyli przy 6 głosach „za” 

zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu 

Szpitala Powiatowego w Zawierciu. 

Zmiana nazwy komórki z „Zakład RTG” na „Zakład Diagnostyki Obrazowej” spowodowana 

jest wprowadzonymi zmianami organizacyjnymi i dostosowaniem nazwy do badań 

wykonywanych w komórkach szpitala.  

Konieczność utworzenia komórki organizacyjnej o nazwie „Pracownia EMG” w lokalizacji 

przy ul. Miodowej 14 związana jest z zakupem przez szpital aparatu do wykonywania badań 

elektromiografii i ogłoszeniem konkursu na udzielanie świadczeń zdrowotnych w tym 

zakresie. 

 

Jarosław Kleszczewski zapytał, czy jest ogłoszony konkurs  na EMG. 

 

Specjalista ds. Rozwoju Szpitala Powiatowego w Zawierciu Dariusz Jorg (treść wystąpienia 

w formie stenogramu): 

 

„Już mówiłem na jednej z poprzednich sesji, że urządzenie do EMG  szpital zakupił we 

wrześniu 2018 roku i do dnia dzisiejszego nie było używane. Po analizie tego, kto może 

realizować takie świadczenia, chcemy powołać pracownię, aby rozpocząć realizację  

świadczenia, które jest związane z neurologią i jest jednym z podstawowych świadczeń.  

Z tego, co ja wiem, aktualnie będzie ogłoszony konkurs na realizację świadczeń i przez 

osoby, które mogą te świadczenia realizować w ramach kontraktu na rzecz szpitala  

w oddziale. Nie mamy osoby, która jest przeszkolona do realizacji tych świadczeń”.  

  

Jarosław Kleszczewski  (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Mam pytanie. czy EMG   jest oddzielnie kontraktowane przez Narodowy Fundusz Zdrowia 

jako świadczenie, czy nie”. 

 

Specjalista ds. Rozwoju Szpitala Powiatowego w Zawierciu Dariusz Jorg (treść wystąpienia 

w formie stenogramu): 

 

„Nie jest oddzielnie kontraktowane. Ja myślę. że konkurs będzie na realizację świadczeń. 

Natomiast świadczenia realizowane w ramach ambulatorium rozszerzają możliwości i wtedy 

skacze się na wyższy poziom rozliczenia w związku z realizacją świadczeń 

specjalistycznych”. 

 

Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr X / 92 / 19  

w sprawie w sprawie zmian w Statucie Szpitala Powiatowego w Zawierciu, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”.    
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Ad.17.)  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Kozioł poinformowała, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 24 czerwca br. przy 4 głosach „za” i 2 głosach „przeciw” 

zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu 

Szpitala Powiatowego w Zawierciu, przewidujący wykreślenie z wykazu jednostek szpitala 

przychodnię przy ul. Niedziałkowskiego 15.    

W lokalizacji  przy ul. Niedziałkowskiego 15 funkcjonują dotychczas następujące Poradnie:  

– Poradnia Ginekologiczno-Położnicza,  

– Poradnia Lekarza POZ dla Dzieci, w której skład wchodzą: Poradnia Lekarza POZ, 

Gabinet Pielęgniarek POZ, Gabinet Położnych POZ, Punkt szczepień, Gabinet 

diagnostyczno-zabiegowy, 

– Poradnia Medycyny Szkolnej.  

Poradnia Ginekologiczno-Położnicza z Gabinetem diagnostyczno-zabiegowym zostanie 

przeniesiona do lokalizacji przy ul. Piłsudskiego 80, gdzie funkcjonuje już poradnia o takim 

samym zakresie. W Poradni zwiększy się zatrudnienie o personel zatrudniony przy  ul. 

Niedziałkowskiego 15. 

Poradnia Lekarza POZ dla Dzieci wraz z Poradnią Lekarza POZ, Gabinetem Pielęgniarek 

POZ, Gabinetem Położnych POZ, Punktem szczepień, Gabinetem diagnostyczno-

zabiegowym przeniesiona zostanie do lokalizacji  przy ul. Powstańców Śląskich 8,                   

gdzie  również  realizowane są  świadczenia z  tego samego zakresu. Świadczenia będą 

realizowane przez trzech lekarzy, co zapewni lepszy dostęp w godzinach  od 8 do 18.  

Poradnia Medycyny Szkolnej wraz z gabinetami profilaktyki zdrowotnej funkcjonującymi  

w 20 placówkach oświatowych zostanie utworzona w lokalizacji przy ul. Powstańców 

Śląskich 8.  

Powyższe zmiany mają na celu poprawę dostępności usług medycznych dla mieszkańców 

powiatu zawierciańskiego, przyczynią się do poprawy jakości i dostępu godzinowego poprzez 

rozszerzenie harmonogramów czasu pracy poradni oraz zwiększenia ilości personelu 

realizującego usługi medyczne w danych zakresach.    

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Byłem jednym z tych, którzy byli przeciwni zamykaniu tej poradni. Przeciwny  jestem  

z wielu powodów. Pierwszy powód to tryb procedowania na tą uchwałą, gdyż została ona 

wprowadzona pod obrady Komisji Zdrowia jako rozszerzenie i pod obrady najwyższej Rady 

Powiatu też jako rozszerzenie. Notabene głosowaliśmy podczas Komisji Zdrowia nie mając 

jeszcze opinii konsultacji społecznych, co też uważam, że jest niedopuszczalne. Panie 

Starosto, myślę, że tutaj ukłon do pana, by nie pędzić z tym tak. My jesteśmy jeszcze szybsi 

niż Sejm. Posłowie na Sejm się przyglądają, a Rada Powiatu chciała być jeszcze szybsza.  

W Sejmie jest procedowanie prawo, które  powinno być prawem. Nikt nie pytał 

mieszkańców, nikt nie pytał pacjentów tej przychodni czy oni chcą takiej zmiany. Bałamutne 

jest tłumaczenie, że poprawi to dostępność, zwiększy liczbę personelu. To nieprawda, pani 

Przewodnicząca, bo to zostanie ten sam personel, tylko przeniesiony, a więc nie zwiększy się 

liczba personelu. Ja dzisiaj przed sesją pozwoliłam sobie tam pojechać.  Nie wiem, który  

z radnych PiS-u czy koalicji był w tej poradni. Ja pozwoliłem sobie tam pojechać i zobaczyć, 

jak ona funkcjonuje i czy ona jest potrzebna. To, że zamkniemy tą poradnię spowoduje 

oddalenie lekarza POZ, a to jest naszym obowiązkiem, aby ten lekarz POZ był jak najbliżej 

rodziny. To nie jest poradnia specjalistyczna. Zwiększą się liczby udzielanych świadczeń na 

SOR-e i to się – moim zdaniem –  nie opłaci szpitalowi. Jeżeli damy jeszcze większą liczbę 

do przychodni Centrum, gdzie i tak czeka się długo, gdzie – sami wiecie –  poczekalnie  nie 
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są zbyt duże i obszerne, to będzie utrudnieniem dla pacjentów ponad wszelką wątpliwość i 

uważam, że nie powinniśmy tego robić. Apeluję do wszystkich radnych, przede wszystkim do 

radny koalicji PiS-u, aby tak pochopnie decyzji nie podejmować. Chyba, że państwo już 

wiedzieli wcześniej, bo ja dowiedziałem się na Komisji Zdrowia kilka dni temu, że w ogóle 

jest taki plan zamknięcia tej przychodni. Bo to nie jest kwestia wykreślenia i przeniesienia. 

tylko zamykamy raz na zawsze tą przychodnię. 

Chciałbym powiedzieć, że od wielu, wielu lat tam funkcjonuje Poradnia Ginekologiczno-

Położnicza w obszarze prawie 15 – tysięcznego osiedla. Naprawdę te kobiety mogą tam 

korzystać. Tam jest  aż czterech lekarzy. Nie wiem, czy państwo wiecie o tym, którzy 

przyjmują w tej poradni. To nie są zbyt ograniczone godziny pracy. To nie tylko poradnia 

dziecięca, ale również dorośli są tam leczeni. Lekarzem realizującym świadczenia jest lekarz 

medycyny rodzinnej i myślę, że nikt nie pytał tych mieszkańców, a zwłaszcza pacjentów, czy 

chcą takiego dobrodziejstwa,  jak tutaj zostało skomentowane. Argumentacja jest nie do 

przyjęcia, że jak będzie mniej poradni, mniej przychodni, to będzie większy dostęp. To po 

prostu nieprawda. Ta poradnia rzeczywiście funkcjonuje od 8:00 do 15:00, w poniedziałki do 

18:00. Jeżeli nawet przez te 3 godziny zastępstwo pełni przychodnia Centrum, to naprawdę 

jest to pewną wygodą dla pacjenta. A my to, o co powinniśmy dbać, zamykamy. Przede 

wszystkim powinniśmy dbać o te podstawowe usługi dla mieszkańców miasta i powiatu  

i uważam, że nie powinniśmy tego robić. 

Jeszcze jedna kwestia, bo miałem okazję przeczytać takie ogłoszenie, które dzisiaj tam jest, że 

decyzją pana dyrektora została poradnia przeniesiona i z dnia 1 lipca 2019 roku pacjenci będą 

przyjmowani w przychodni Centrum.  Gratuluję panu dyrektorowi takich decyzji. ale państwo 

radni nie jesteście już potrzebni do podejmowania decyzji. bo decyzja została już podjęta. 

dyrektor już to ogłosił. a mało tego, to trwa przeprowadzka, przewożenie sprzętu, pakowanie 

się, ale jeszcze decyzja nie zapadła. Ale ja uważam panie Starosto i tutaj do pana apeluję, aby 

zdjąć z dzisiejszego porządku obrad ten projekt, bo argumenty mówiące bałamutnie, że 

będzie lepiej, skoro będzie mniej miejsc udzielania świadczeń są nie do przyjęcia. Bardzo 

proszę o rozważenie, chyba że radni PiS wiedzieli, że ta przychodnia będzie zamknięta. Ja 

dowiedziałem się w trybie nagłym. Myślę, że nie ma powodu ani pośpiechu, nie ma tu 

żadnych argumentów ekonomicznych czy  finansowych. Od tego jest Komisja, żeby pani 

Przewodniczącą poinformować o zamiarze likwidacji, bo likwiduje się tylko raz.  

Chciałbym jeszcze powiedzieć, że mamy tam poradnię specjalistyczną ginekologiczno-

położniczą. Według ostatnich przepisów, które obowiązują,  jeśli ją zamkniemy, to ta 

poradnia będzie zamknięta raz na zawsze. Już na nią możemy nie uzyskiwać kontraktu. Za 

rok, być może za dwa lata, będziemy kontaktowali usługi medyczne z zakresu ambulatoryjnej 

opieki specjalistycznej. Jeżeli taką poradnie zamknie Rada i radni, to – żeby ją ponownie 

otworzyć –  musimy mieć zgodę wojewody albo dostaniemy minus 9 punktów przy 

kontraktowaniu. Taka poradnia nie ma szans na kontraktowanie usług.  Jak ważnym tematem 

jest profilaktyka raka szyjki macicy chyba nie muszę przekonywać. Ilość miejsc, gdzie 

kobieta ma bliżej, gdzie być może będzie się mniej wstydzić, powinna być jak największa. 

Taki zakres, jaki funkcjonuje w tej przychodni, a więc podstawowa opieka zdrowotna dla 

dorosłych, podstawowa opieka dla dzieci i podstawowa opieka dla kobiet w ciąży i kobiet 

potrzebujących pomocy i programy profilaktyczne, które tam są realizowane, uważam,  że 

byłoby dużym błędem, gdyby radni podjęli taką decyzję. Apeluję do wszystkich, aby jeszcze 

raz rozważyć ten temat i nie podejmować tak pochopnych decyzji z negatywnymi skutkami 

dla mieszkańców powiatu, bo nie ma powodu. Dziękuję za uwagę”.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Mam tutaj kartę sprawę dotyczącą konsultacji przeprowadzonych w tej sprawie. Konsultacje 

zostały przeprowadzone w formie otwartego spotkania z organizacjami pozarządowymi, 

którego termin wyznaczono na 26 czerwca o godzinie 10:00 w siedzibie Starostwa  

w Zawierciu. Na spotkanie nie przybyli przedstawiciele organizacji pozarządowych.  Projekty 

uchwał w sprawie zmian do statutu szpitala zostały skierowane do związków zawodowych 

działających w Szpitalu Powiatowym w Zawierciu celem zaopiniowania. związki nie wniosły 

uwag”.   

   

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja chciałbym odnośnie tego, co Pani przeczytała. Ja pytałam na Komisji Zdrowia odnośnie 

konsultacji społecznych i jeszcze tych informacji nie było”. (Małgorzata Benc stwierdziła, że  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ma pan absolutną rację, gdyż wynika to z kwestii terminów. Posiedzenie Komisji było  

24 czerwca, a konsultacje ustalono na 26 czerwca”.   

 

Specjalista ds. Rozwoju Szpitala Powiatowego w Zawierciu Dariusz Jorg (treść wystąpienia 

w formie stenogramu): 

 

„Oprócz tej jednej racji ja nie przyznam panu racji w pozostałych argumentach, które pan 

zgłosił. Po pierwsze szpital w ramach ryczałtu, który posiada, posiada ryczałt nie tylko na 

część hospitalizacyjną, ale również na część ambulatoryjną  i nie kontraktuje się w tym 

zakresie. W zależności od negocjacji z Narodowym Funduszem Zdrowia, w zależności od 

umiejscowienia, jeśli dostaje się zgodę Funduszu na przykład na przeniesienie poradni  

z miejsca do miejsca, to można utrzymać i utrzymuje się zazwyczaj kontrakt,  gdyż poradnia 

nie ulega wykreśleniu, lecz następuje tylko zmiana miejsca. Jeśli następuje zmiana miejsca 

udzielania świadczeń, to warto powiedzieć o tym, o czym pan tutaj nie wspomniał, że 

pomiędzy poradnią, którą zamykamy, a poradniami, do których jest przeniesienie,  jest 

niedaleko i to jest pierwszy argument, który by wskazywał, że interesem naszym, ale także 

interesem dla mieszkańców jest zwiększenie potencjału lekarskiego w jednym miejscu. Jeśli 

policzylibyśmy ilość lekarzy, która nie ulegnie zmniejszeniu, bo wszyscy lekarze POZ wraz 

ze specjalistą zostaną przeniesieni wraz z poradniami w takim zakresie, jak to jest w uchwale, 

co oznacza, że nie zmniejszy się dostępność. Ale wskazujemy także uzasadnieniu, że  

w odróżnieniu od samodzielnej pracy poradni, w poradni większej zakres świadczeń może 

być  rozszerzony, gdyż specjaliści z tych samych zakresów to znaczy pediatrii, ginekologii i 

POZ są w większym zakresie  i to zwiększa znacząco potencjał  funkcjonowania i możliwość 

udostępniania mieszkańcom pracy i możliwości poradni. Także ważnym aspektem jest obraz 

poradni, a zarazem infrastruktury poradni w porównaniu jednej i drugiej. Myślę, że jeśli pan 

dzisiaj był tam przed sesją, to  na pewno został panu w pamięci, a jak został panu w pamięci 

to myślę, że pan obydwoma rękami zagłosuje, że lepiej będą pacjenci obsługiwani w poradni 

o wyższej kulturze, o wyższej kulturze infrastruktury i z większym zabezpieczeniem sprzętu, 

który w tamtej poradni jest. Jeżeli te argumenty razem zbierzemy, to nie tracimy kontraktu. N 

zmniejszamy ilości lekarzy, a wręcz przeciwnie, rozszerzamy godziny pracy poradni 

ginekologicznej i pediatrycznej, zwiększamy ilość dostępu do większej ilości lekarzy. To 

oznacza, że zmieniamy miejsce na lepsze, lepiej przygotowane, z lepszymi możliwościami. 

To wszystkie argumenty wskazują, że to jest właściwy krok. Jeszcze jeden aspekt dotyczący 
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POZ.  Ma pan rację i myślę, że tutaj się też razem zgodzimy wspólnie z tym, co teraz 

powiem, bo to nie jest zmiana miejsca. Ludzie są zakontraktowani osobowo do danego 

lekarza, czyli nie zamykam poradni POZ, bo każdy lekarz ma swoich pacjentów, którzy 

zdecydowali się na realizację swoich świadczeń u Kowalskiego, Nowaka czy 

Kwiatkowskiego. W związku z powyższym pacjentów się nie traci, tylko pacjenci przechodzą 

za  swoim doktorem. Każdy pacjent, jak dobrze wiecie, ma prawo zmienić w każdej chwili 

lekarza. Jeśli się zdecyduje się przejść razem z doktorem o 500 – 700 metrów dalej, to  myślę 

że będzie miał  większe możliwości dostania wzmocnienia medycznego. Według naszej 

oceny skrócą się kolejki, gdyż moc poradni nowej jest dużo większa. Ostatni element, którego 

ja nigdy nie podnoszę, bo takie zadanie dostaliśmy od państwa. Najważniejszym zadaniem 

jest zwiększenie jakości i możliwości dostępu do świadczeń medycznych, ale także ważnym 

aspektem, zwłaszcza po roku 2018, w którym rentowność części medycznej o 5,5 mln zł, jest 

aspekt ekonomiczny. Nie muszę przekonywać nikogo, że zmieniając ilość obiektów, którymi 

zarządzamy, zarówno zmieniamy ekonomię funkcjonowania czyli podwyższamy jakość 

udzielanych świadczeń medycznych, a zarazem ograniczamy  poziom kosztów, które 

wynikają z obsługi m.in. budynku, gdzie infrastruktura jest bardzo słaba. Idziemy –  według 

mnie –  w bardzo dobrym kierunku”. 

 

Barbara Kozioł (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Dziękuję pani Przewodnicząca, ale po tak wyczerpującej odpowiedzi ja nic nie mogę dodać. 

To,  co chciałam powiedzieć, zmieściło się w tej wypowiedzi”. 

 

Udzielając głosu Jarosławowi Kleszczewskiemu Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata 

Benc zaznaczyła, że będzie to ostatnia wypowiedź radnego ad vocem. 

   

Jarosław Kleszczewski  (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pani Przewodnicząca , nie ma w regulaminie, aby dyskusja mogła być ograniczona. Tak, że 

proszę mi nie mówić o ostatnim ad vocem. Proszę zapoznać się z regulaminem.  

Idąc tym tokiem rozumowania pana doradcy najlepiej zamknąć wszystkie poradnie POZ. 

Zrobimy jedną dużą i będzie miał taniej i wygodniej.  Ale, panie dyrektorze, pan jest 

powołany po to, żeby było dobrze i wygodnie mieszkańcom.  Nie jest pan powołany po to, 

żeby było wygodnie zarządzać tymi placówkami. Ja pofatygowałem się przed podjęciem tak 

ważnej decyzji do tej poradni. Są tam dość przyzwoite warunki i uważam, że na pewno będzie 

wygodniej dla mieszkańców.  A to jest nasze zadanie, a nie żeby było wygodnie dyrekcji 

szpitala zarządzać i organizować pracę. Myślę, że jest zorganizowany zakład dobrze i tą 

metodą nie powinniśmy postępować.  Proszę sprawdzić, że warunki są dość przyzwoite i 

pacjenci w komfortowych warunkach mogą być  obsługiwani co najmniej w trzech zakresach. 

Gdyby pan dyrektor powiedział radnym, że trzeba tam coś poprawić, że chcieliby coś 

wyremontować, ukłonić się do tych mieszkańców i doprowadzić do sytuacji, żeby było tak 

dobrze–  jak Pan mówi –  jest w przychodni Centrum. Natomiast pana receptą na to jest 

zamknięcie tej przychodni, więc ja mam pytanie, która będzie następna do zamknięcia  

w Zawierciu  i czy to też jest jedyne rozwiązanie na kłopoty dyrekcji z rosnącymi stratami 

szpitala w tym roku”. 

 

Teresa Mucha-Popiel (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja też chciałabym zabrać głos. Jestem z tą przychodnią związana od 30 lat, ponieważ moje 

najstarsze dziecko ma 30 lat. Z dziewiątką dzieci chodziłam do tej przychodni. Ostatni raz 
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byłam tam chyba dwa miesiące temu. Jeśli będziemy mówić tylko o aspektach 

ekonomicznych, to – tak, jak powiedział pan radny Jarosław Kleszczewski –  możemy 

umiejscowić wszystkie przychodnie w jednym miejscu. Jestem związana z tą przechodnią, 

która zawsze zapewniała mi wysoką jakość usług i –  co jest bardzo ważne –  intymność, 

która jest też bardzo ważna dla każdego pacjenta. Z tego, co pamiętam sprzed dwóch 

miesięcy, nie uważam, żeby przychodnia w jakikolwiek sposób odpychała swoich pacjentów, 

a wręcz odwrotnie. Szczerze mówiąc, jak mam iść do dużej przychodni, gdzie ta intymność 

jest  dość wątpliwa, ponieważ ogrom pacjentów sprawia, że nam się odechciewa w takim 

molochu nie tylko pracować, ale w takim molochu przebywać i leczyć nasze dzieci.  

Więc ja jestem całym sercem i proszę wszystkich o to, żebyśmy jeszcze raz przemyśleli – tak 

jak tutaj pan radny nas prosi – i żebyśmy pozostawili tę przychodnię.  Ja jestem z nią 

związana emocjonalnie i bardzo Was o to proszę.  

Jeszcze jedno zdanie, bo była mowa, że były przeprowadzone konsultacje też z organizacjami 

pozarządowymi. Ja prowadzę jedną organizację pozarządową =  Fundację „Warto żyć”   

i jakoś nie przypominam sobie, żeby dostarczona została informacja do mnie, żebym przybyła 

na te konsultacje. Ja nie twierdzę, że nie ich nie było, ale być może moja organizacja została 

pominięta w tym aspekcie. Dziękuję bardzo”.  

 

Starosta Gabriel Dors  (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Chcę powiedzieć, że na Radzie Społecznej szpitala taka uchwała została podjęta 17 czerwca. 

Tak gwoli wyjaśnienia, było wiadomo  od tym od pół miesiąca. Sądzę, że niektórzy radni  

o tym nie wiedzieli. Jeżeli było faktycznie tak, że radni nie wiedzieli o tym przed 

rozszerzeniem porządku obrad Komisji, to mieliśmy ten czas, żeby wszystko przygotować.  

Postaramy się więcej takich błędów nie robić. Jednocześnie składam wniosek formalny  

o zamknięcie dyskusji”. 

 

Wniosek formalny o zamknięcie dyskusji w wyniku przeprowadzonego głosowania został 

przyjęty przy 13 głosach „za” i 9 głosach „przeciw”.  

 

Po zamknięciu dyskusji projekt uchwały Nr X / 93 / 19 w sprawie wprowadzenia zmian do 

Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty przy 13 głosach „za” i 10 głosach „przeciw”.    

 

 

Ad.18.) 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Kozioł poinformowała, że  

członkowie Komisji na posiedzeniu  w dniu 24 czerwca br.  przy 4 głosach „za”                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          

i 2 głosach „wstrzymujących się” zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu, przewidujący 

utworzenie Poradni Medycyny Szkolnej w wraz z gabinetami profilaktyki zdrowotnej   

w lokalizacji przy ul. Powstańców Śląskich 8 w Zawierciu. Utworzenie poradni w nowej 

lokalizacji jest konsekwencją zmiany, o której mowa w uchwale nr X/93/19, podjętej  

w poprzednim punkcie porządku obrad.  

 

Karol Hadrych (treść wystąpienia w formie stenogramu):  

 

„Chciałem zapytać pani Przewodniczącej, czy na Komisji Zdrowia były przedstawione jakieś 

analizy finansowe, z których płyną korzyści”. 
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Barbara Kozioł (treść wystąpienia w formie stenogramu):  

 

„Ktoś to z pana kolegów radnych mówił, że nie chodzi tylko o finanse. Przede wszystkim 

trzeba zadbać o dobro pacjenta oraz wygodę i dostępność. Jesteśmy tego zdania, więc nie 

rozumiem skąd to pytanie o finanse”.    

 

Karol Hadrych (treść wystąpienia w formie stenogramu):  

 

„Pani Przewodnicząca, nie wypowiadam swoich sądów tylko chciałam zapytać czy na 

Komisji Zdrowia były przedstawiane analizy finansowe”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu):  

 

„Czy może pan dyrektor przestawić taką analizę,  bo z tego, co widzę, będziemy rozmawiać 

w taki sposób nie merytoryczny, a tak to umówmy już konkrety, jeżeli chodzi o finanse”. 

(Jarosław Kleszczewski stwierdził, że omawianie kwestii finansowych po przegłosowaniu 

poprzedniej uchwały jest niepoważne). „Pan pyta w kontekście tej uchwały,  którą będziemy 

głosować?” (Karol Hadrych stwierdził, że otrzymał już odpowiedź, za którą dziękuję i nie 

potrzebuje już teraz wystąpienia).  

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Jakość i dostęp to są bardzo ważne rzeczy.  Nie dziwię się radnym PiS-u, że przegłosowali tę 

uchwałę, ale gratuluję odwagi. To państwo spotkają się na drogach z tymi dziećmi, które będą 

musiały udawać się do przychodni znacznie odleglejszej od miejsca zamieszkania i myślę, że 

będziecie mogli się z tym zderzyć. Natomiast przyczyn finansowych żadnych nie ma. Byłem 

na Komisji Zdrowia i żadnych argumentów, o których pan dyrektor później wspominał, 

dotyczących poprzedniej i obecnej uchwały i żadnych argumentów finansowych, poza 

logiczną informacją na odwrocie uchwały, nie było. Żadne wyjaśnienia nie padły”. 

(Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc zapytała, czy radny oczekuje na 

odpowiedź, czy jego wystąpienie było tylko oświadczeniem). „Przekazałem informacje z 

przebiegu prac Komisji”.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Proszę pana dyrektora szpitala, aby odniósł się do skutków finansowych wynikających  

z przeniesienie poradni specjalistycznej medycyny szkolnej  przychodni na ul. Powstańców 

Śląskich”. 

 

Specjalista ds. Rozwoju Szpitala Powiatowego w Zawierciu Dariusz Jorg (treść wystąpienia 

w formie stenogramu): 

 

„Muszę powiedzieć, że ze zdziwieniem słucham tego, co przed chwilą powiedział pan radny. 

Jakoś nie starałem się panu przeszkadzać, więc proszę o swobodną wypowiedź także mnie 

(Jarosław Kleszczewski oświadczył, że jest radnym, a przedmówca jedynie doradcą i 

poprosił, aby na pytanie Przewodniczącej odpowiedział dyrektor szpitala. Małgorzata Benc 

oświadczyła, że również tego oczekuje i poprosiła o nie przerywanie wypowiedzi i 

wsłuchanie się w to, co przedstawiciel szpitala ma opowiedzenia. Jarosław Kleszczewski 

stwierdził, że wystąpienie powinno uchwały, która tej chwili jest procedowana, a nie 

poprzedniej, która już została podjęta). „Z dyskusji wynika, że akurat zapytanie dotyczące 
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finansów mogło paść przy poprzedniej uchwale, natomiast zakończona dyskusja nie 

pozwoliła na to. Jeżeli chodzi o poradnie medycyny szkolnej, to w uchwale wyszczególnione 

są wszystkie adresy placówek. One są głównie oparte na pracy w szkołach, nie zmienia 

miejsce pobytu pani pielęgniarki i nie zmienia nic w dostępności dla ucznia. W każdej szkole 

jest taka sama konstrukcja, że poradnie szkolne były konstruktywnie przywieszone do 

przychodni, której dotyczyła poprzednia uchwała.  To tylko jest zmiana miejsca i – panie 

radny –  tutaj w ogóle nie ma aspektów ekonomicznych i dziwię się, że nie było one 

przedstawiane akurat przy tym punkcie programu, o którym teraz mówimy. W szkołach nic 

się nie zmienia, system obsługi pomocy pielęgniarskiej jest taki sam, jak był bez względu na 

to, gdzie jest zarejestrowana Poradnia Medycyny Szkolnej”. 

 

Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych  projekt uchwały Nr X / 94 / 19  

w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty przy 13 głosach „za”, 8 głosach „przeciw” i 

1 głosie „wstrzymującym się”.     

 

 

Ad.19.) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Dorota Pytlik poinformowała, że 

członkowie Komisji  na posiedzeniu w dniu 26 maja 2019 roku zajmowali się skargą na 

Dyrektora Zespołu Szkół im. prof. R. Gostkowskiego w Łazach. Skarga została złożona do 

Starosty Zawierciańskiego w dniu 22 maja 2019 roku. Pismem z dnia 28 maja 2019 roku 

została przekazana przez Starostę do rozpatrzenia Radzie Powiatu Zawierciańskiego zgodnie 

z właściwością wynikającą z art. 229 pkt 4 kodeksu postępowania administracyjnego w części 

dotyczącej realizacji wśród uczniów zadań wynikających z kompetencji kluczowych. W toku 

postępowania wyjaśniającego Komisja zapoznała się z zawartymi w skardze zarzutami  

w stosunku do Dyrektora Zespołu Szkół oraz ze stanowiskiem Wydziału Edukacji Starostwa 

Powiatowego w Zawierciu w przedmiocie skargi. Po analizie zgromadzonych w toku 

postępowania wyjaśniającego dokumentów Komisja jednogłośnie, czyli przy 5 głosach „za” 

uznała, że Rada Powiatu Zawierciańskiego nie jest organem właściwym do rozstrzygania  

w przedmiotowej sprawie. Obowiązek stwarzania uczniom warunków do nabywania 

umiejętności, zwanych kompetencjami kluczowymi, które należy rozwijać, aby osiągnąć 

sukces w przyszłym życiu zawodowym i prywatnym, nakłada na nauczycieli w trakcie cyklu 

kształcenia podstawa programowa, określona w stosownych aktach wykonawczych 

wydawanych przez Ministra Edukacji. Kształtowania kompetencji kluczowych nie realizuje 

się jako odrębnej aktywności, ale włącza w obręb konkretnych przedmiotów poprzez dobór 

odpowiednich metod i form. Z tego względu ocena realizacji zadań wynikających  

z kompetencji kluczowych winna być przeprowadzona przez organ sprawujący nadzór 

pedagogiczny. W związku z powyższym skargę należy przekazać do Kuratorium Oświaty  

w Katowicach celem rozpatrzenia w ramach posiadanych kompetencji.    

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr X / 95 / 19 w sprawie   

skargi na Dyrektora Zespołu Szkół im. prof. R. Gostkowskiego w Łazach, został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.    
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Ad.20.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc przedstawiła informację o pracy między 

sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

 w dniu 3 czerwca br. Sejmik Województwa Śląskiego przekazał uchwałę w sprawie 

przyjęcia oświadczenia dotyczącego rodziny jako wspólnoty pokoju. Tym oświadczeniem 

zaapelował do samorządów wszystkich szczebli o podejmowanie działań mających na 

celu ochronę i propagowanie modelu rodziny opartego na tradycyjnych wartościach 

chrześcijańskich. Uchwała została przesłana elektronicznie do wszystkich radnych, 

 w dniu 5 czerwca br. wpłynęło pismo z Ministerstwa Infrastruktury Departament Dróg  

i Autostrad w sprawie budowy obwodnicy Zawiercia i Poręby, z którego wynika, że 

ogłoszenie nowego postępowania przetargowego planowane jest wstępnie na czerwiec br. 

po weryfikacji i optymalizacji zakresu przedmiotu zamówienia, programu funkcjonalno-

użytkowego oraz kryterium udziału w postępowaniu. Decyzje w tym zakresie powinny 

wpłynąć na obniżenie cen ofertowych oraz kosztów inwestycji. Powyższe pismo, 

podobnie jak i wcześniejsza korespondencja dotycząca podjętego przez Radę stanowiska, 

zostało przesłane do wiadomości wszystkich radnych w wersji elektronicznej, 

 w dniu 10 czerwca br. Centrum Inicjatyw Lokalnych wystąpiło z wnioskiem  

o zabezpieczenie w budżecie powiatu środków finansowych na zatrudnienie pracownika 

wspomagającego osobę z niepełnosprawnością. Ponieważ z treści pisma wynika, że 

zadanie to może być finansowane ze środków PFRON będących w dyspozycji powiatu, 

pismo został skierowane do Powiatowego Urzędu Pracy w Zawierciu z prośbą o zajęcie 

stanowiska w sprawie.   

 w dniu 17 czerwca br. z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego Departament 

Ochrony Zabytków wpłynęła informacja o udzieleniu Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Narodzenia Najświętszej Maryi Panny w Żarnowcu k. Pilicy dotacji w wysokości 

100.000,00 zł. przeznaczonej na pokrycie kosztów prac konserwacyjnych przy północnej 

elewacji ceglanej – etap II, 

 w dniu 18 czerwca br. Wydział Edukacji przekazał wyjaśnienia dyrektora Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących w Zawierciu dotyczące anonimowej skargi absolwentów szkoły, 

przekazanej przez Kuratorium Oświaty w Katowicach (informacja w tym zakresie  została 

przedstawiona na poprzedniej sesji). W  dniu dzisiejszym wyjaśnienia zostały uzupełnione 

o protokół z kontroli doraźnej przeprowadzonej przez organ nadzoru pedagogicznego, 

która nie wykazała nieprawidłowości w zakresie objętym skargą, 

 w dniu 25 czerwca br. Szpital Powiatowy w Zawierciu, w odpowiedzi na wniosek 

Jarosława Kleszczewskiego złożony na ostatnim posiedzeniu Komisji Zdrowia i Pomocy 

Społecznej, przedłożył informacje dotyczące umożliwienia pacjentom Szpitalnego 

Oddziału Ratunkowego korzystania z wody pitnej wraz z dokumentacja fotograficzną, 

 w dniu 26 czerwca br. odbyło się drugi etap szkolenia dla pracowników placówek 

opiekuńczo-wychowawczych  poświęconego bezpieczeństwu pracowników  

i podopiecznych w zakresie środków psychoaktywnych, jak również środków 

niebezpiecznych. Trzeci etap zaplanowany jest na 5 września br. Etap ten zakończy się 

stworzeniem procedur zabezpieczających pracowników i podopiecznych w przypadku 

zagrożeń, które –  niestety –  zdarzają się i trzeba się na to przygotować.   
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Ad.21.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poinformowała, że: 

 

 w dniu 11 czerwca br. wpłynęła odpowiedź na interpelację radnego Karola Hadrycha   

w sprawie remontu drogi przy ul. Myśliwskiej w Porębie;  

 W dniu 17 czerwca br. radny Grzegorz Piłka złożył interpelację w sprawie modernizacji 

drogi powiatowej 1734 S na odcinku skrzyżowanie z drogą 1708 S w Rokitnie 

Szlacheckim – Kazimierówka, 

 w dniu 19 czerwca br. Szpital Powiatowy w Zawierciu złożył uzupełnienie do odpowiedzi 

na interpelację Jarosława Kleszczewskiego złożonej w dniu 28 marca br., która dotyczyła 

zagadnień związanych z zarządzaniem placówką i wdrażanych rozwiązań 

organizacyjnych. O uzupełnienie odpowiedzi radny wnosił na poprzedniej sesji Rady 

Powiatu.  

 W związku z interwencją mieszkańca gminy Łazy, zgłoszoną podczas dyżuru pełnionego     

 w dniu 26 czerwca br. złożyłam interpelację w sprawie naprawy drogi powiatowej Nr 

1743S Kazimierówka – Rokitno Szlacheckie. 

 

Z treścią złożonych interpelacji i udzielonych odpowiedzi  można  zapoznać się w Biuletynie 

Informacji Publicznej – zakładka Rada Powiatu oraz na stronie internetowej Starostwa – 

zakładka powiat. Informacje te są również umieszczane na tablicy ogłoszeń przy Biurze Rady 

Powiatu przez 30 dni od dnia udzielenia odpowiedzi. 

 

 

Ad.22.) 

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Tym razem chciałbym podziękować panu doktorowi Jorgowi za reakcję. Podniosłem temat 

braku wody dla pacjentów oczekujących na SOR i zostało to załatwione błyskawicznie. 

Dziękuję, to jest właściwa reakcja i ukłon w stronę mieszkańców. 

 Kolejna kwestia. Myślę, że wciąż nie zgadzam się z decyzją podjętą przez Radę dotyczącą 

zamknięcia przychodni i uważam, że pacjenci suwerenni powinien przypomnieć, że to my 

jesteśmy dla nich. będą pisać protesty do Starosty czy Wojewody i doprowadzą do 

unieważnienia tej uchwały”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc  (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Szkoda tylko, panie radny, że w poprzednich latach, kiedy pan był radnym, też nie zadbano, 

żeby w Przychodni na Niedziałkowskiego, z której ja też korzystam i moje koleżanki pracują, 

żeby był ten XXI wiek, jeżeli chodzi o infrastrukturę i sprzęt. Tam wchodząc do lekarza 

ginekologa, na badanie USG, które w zasadzie jest normą i standardem we wszystkich, nawet 

najmniejszych gminach  i poradniach, trzeba iść do innej przychodni. Aby można było zrobić 

badania trzeba dostać skierowanie, umówić się na termin w Przychodni Centrum i odczekać 

swoje. To spowodowało, że bardzo wiele kobiet, nawet tych lubiących swojego ginekologa  

i mających do niego zaufanie, rezygnowało, bo nie każdy ma czas na to, żeby jedną wizytę 

rozkładać na wiele etapów. Prywatne podmioty lecznicze zaprosiło bardzo wielu pediatrów 

do współpracy, co sprawiło że – niestety –  ale tam jest ograniczona dostępność, bo jeden 

lekarz nie jest w stanie przyjąć wszystkich.  Nieprawdą jest jakoby 15.000 mieszkańców było 

zapisanych w POZ,  bo to jest po prostu nadużycie”. (Jarosław Kleszczewski prosił, aby 
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zmieniać faktów, bo on powiedział, że osiedle liczy tylu mieszkańców). „To nie jest tak, że 

ktoś chce sprzedać budynek, bo państwo może próbują sugerować coś takiego. Nie, on na 

pewno będzie wykorzystany na cele społeczne i nie ma takiej opcji, żeby został spieniężony  

i oddany w jakieś prywatne ręce. Natomiast na pewno łatwiej będzie pacjentom 

przychodzącym do poradni zapisać się  i iść na badania.  Jeżeli mama z dzieckiem przychodzi 

do pediatry i ma piętro wyżej laboratorium, gdzie może zrobić wszystkie badania na miejscu, 

gdzie jest pracownia rentgena, gdzie można zrobić prześwietlenie, to jest to ułatwienie.  Ja 

wiem, że wybory są za dwa miesiące, że trzeba robić politykę, ale naprawdę robimy to dla 

mieszkańców. Nie wiem, może pana to rozbawiło, ale proszę mi wierzyć, że standard usługi 

się poprawi. Najlepiej zróbmy tak, że znowu będziemy mieć problem, bo lekarze zaczną 

odchodzić  do prywatnego podmiotu, ale nadal nie ma na  nic wpływu i będzie trzeba 

zabiegać o dobrych specjalistów”. 

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja rozumiem, że  winni się tłumaczą, a pani ma wyrzuty sumienia co do  głosowania, więc 

dlatego pani tłumaczy”. (Małgorzata Benc poprosiła o zostawienie swojej oceny dla siebie). 

„Pani  bez trybu tłumaczyła się z takiej decyzji, jaką pani podjęła. Ja powiem tak. Wcale nie 

jest tak, jak pani mówi, a ci pacjenci mają prawo najbliżej miejsca zamieszkania udzielać 

świadczeń. Na pewno prościej by było przekazać jedno USG. których jest w szpitalu bardzo 

wiele i nie byłoby tego problemu. A jak pani mówi już o laboratorium i o tych wygodach, 

jakie są w Przychodni Centrum, to nie wiem, czy pani już wie, zapewne tak i radni PiS 

również wiedzą, że już jest planowane przeniesienie tego laboratorium do szpitala. Będzie 

jeszcze dalej, ale niech pani się nie przejmuje, mieszkańcy to ocenią. Proszę być 

konsekwentnym, bo w planach jest przeniesienie laboratorium w ramach centralizacji, chyba 

że się mylę, panie dyrektorze. To gdzie będzie taka wygoda? Będzie przeniesiona do szpitala  

i wygody nie będzie, więc proszę nie mydlić mieszkańcom oczu”. (Małgorzata Benc 

stwierdziła, że radny wie więcej od niej i więcej od dyrektora szpitala, co gdzie i kiedy będzie 

działać). „Chodzi o czujność w zakresie trybu wprowadzenia uchwał. Zaczynamy się 

informować wcześniej, bo –  niestety –  ani mieszkańcy, ani radni nie wiedzą, jak pojawiają 

się na sesji”. (Małgorzata Benc oświadczyła, że w dyskusji trzeba mówić i opierać się na 

faktach). „Może zapytamy pana dyrektora, bo jest na miejscu”. (Małgorzata Benc 

stwierdziła, że nie ma żadnych przeszkód, skoro taka jest wola radnego). 

 

Specjalista ds. Rozwoju Szpitala Powiatowego w Zawierciu Dariusz Jorg (treść wystąpienia 

w formie stenogramu): 

 

„Ja oczywiście mogę mówić o różnych plotkach, których pan słucha w jednym czy drugim 

miejscu. Dziękował mi pan za reakcję, ale cieszę się bardzo, że pan mi dziękuje, przynajmniej 

raz. Ale powiem, że reakcja była natychmiastowa, ale tylko z jednego powodu, że pan radny 

powiedział, że nie ma wody na SOR-e, a myśmy przesłali zdjęcia, że są dwa dystrybutory do 

poboru wody. Mówmy sobie jasno. Ja rozumiem. że pan potrafi mówić. jak pan chce mówić 

tak, jak chcą słuchać mieszkańcy. To ja powiem tak. Pana bezpieczeństwo, o którym pan 

teraz mówił, ta przenikliwość niesamowita, co się będzie działo w szpitalu, jakoś nie 

zaowocowała w 2018 roku. Strata na części medycznej zwiększyła się o 5,5 mln zł i gdzie ta 

pana przenikliwość”. 
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Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Niech pan powie wreszcie, jakie długi ma szpital w tym roku, bo tego nie wiedzą radni  

i mieszkańcy. Czy ma pan zyski. czy długi. Podjęliśmy uchwałę jak szpital kończył zyskiem, 

a pan robił straty. Proszę powiedzieć, ile wynoszą dzisiaj”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc  (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ale bardzo proszę panowie, jeszcze ja prowadzę te obrady. Bardzo proszę bez wycieczek 

osobistych, konkrety proszę i nie życzę sobie, żeby na sesji Rady Powiatu były wypowiedzi 

demagogiczne. Spokojnie, krótko i na temat”. 

 

Specjalista ds. Rozwoju Szpitala Powiatowego w Zawierciu Dariusz Jorg (treść wystąpienia 

w formie stenogramu): 

 

„Proszę państwa, ja rozumiem, że można pytać o coś, co nie istnieje. Jak państwo wiecie 

jeden z radnych, pan radny Stanisław Dąbrowa zadał pytanie o wynik po trzech czy po 

czterech miesiącach, już nie pamiętam. Dostał pełną odpowiedź. Innych zapytań do nas nie 

było. Oczywiście, jesteśmy otwarci na udzielenie każdej informacji,  natomiast  

symptomatyczne jest to, że jeśli dzisiaj rozmawialiśmy o rozliczeniu budżetu  w wysokości 

ok. 90 mln zł  i nikt  słowem nie spytał o złotówkę, która została wydatkowana w 2018 roku, 

nikt słowem nie pytał, jakie decyzje podjęto w 2018 roku, które będą skutkować negatywnie 

w 2019 roku, nikt nie wykazał z tej grupy tej czynności organizacyjnej”. (Jarosław 

Kleszczewski stwierdził, że to podsumowanie dotyczy nie tylko określonej grupy, ale 

również radnych PIS-u). „Nie panie radny, ja podsumowuję dyskusję. Najłatwiej jest 

próbować tam, gdzie się chce uderzyć. Powiem panu tak. Bez względu na to, jakie pan będzie 

mi zadawał pytania, zawsze uzyska pan natychmiastową reakcję. Do tego mogę się 

zobowiązać. W każdej chwili, na każde pana pytanie uzyska pan pełną odpowiedź wraz z 

tymi konsekwencjami, które niosą się z lat poprzednich”.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc zamknęła dyskusję w tym zakresie. 

  

Poseł na Sejm RP Danuta Nowicka (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja nie zajmę dużo czasu. Witam państwa serdecznie. Chciałam tylko taką informację 

uzupełniającą dodać do sprawozdania pani Przewodniczącej dotyczącą budowy obwodnicy. 

Otóż jest informacja, że już postanowienia o przetargu zostały podjęte i tylko kwestia paru 

dni, żeby opublikować to na stronach Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. To 

jest jedna sprawa, o której chciałam powiedzieć. 

Korzystając z okazji chciałam przypomnieć, że od 1 lipca rusza nowa edycja Rodzina 500+ 

plus Dobry Start. W tej chwili to jest taki program powszechny, w ramach którego każde 

dziecko  rodziny do lat 18 otrzymuje  500 zł i każde dziecko w wieku szkolnym  otrzymuje 

wyprawkę na dobry start. Zachęcam, żeby od razu  korzystać i od początku lipca składać 

wnioski drogą elektroniczną. Wtedy jest szansa, że jeszcze w lipcu otrzymacie państwo 

środki. Proszę przekazać taką informację. Teraz jest bardzo uproszczona procedura, ponieważ 

odpada liczenie dochodu i wydawanie decyzji administracyjnej. Teraz jest bardzo szybko i 

bardzo zachęcam do korzystania”.    
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Mariusz Piotrowski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Moje pytanie brzmi:  jakie są plany wobec budynku po przychodni, bo już decyzja zapadła. 

Czy są jakieś konkretne plany co tam się będzie mieściło i co z tym dalej, bo w mojej opinii 

koszty i tak tam zostaną, jak budynek jest cały czas w zarządzaniu powiatu”.  

 

Starosta Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Precyzyjnych planów co do tego budynku nie mamy.  Rozmawialiśmy o możliwości 

przeniesienia tam jednego z wydziałów, który jest wydziałem poza Starostwem. Natomiast 

problem polega na tym, że ten wydział akurat musi mieć miejsca parkingowe i jeżeli 

uzyskamy teren od Urzędu Miasta, prawdopodobnie będziemy chcieli tak zrobić”. (Mariusz 

Piotrowski zapytał, czy chodzi o Wydział Komunikacji). „Tak”.  

  

Maria Milejska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Myślę, że w wolnych wnioskach można zabrać głos, bo szans żadnych nie mieliśmy  

w głosowaniu, żeby poradnia na Niedziałkowskiego zostało na swoim miejscu. Pozwolę sobie 

w tym miejscu przytoczyć i przypomnieć parę kwestii związanych z istnieniem akurat tej 

poradni. Chciałbym przypomnieć to pani Przewodniczącej. W  2017roku łączyliśmy dwa 

zakłady. Było to ogromne wyzwanie i ciężka praca, żeby połączyć zakłady. Oczywiście 

robiliśmy to w dokumentach. Nie likwidowaliśmy żadnych lokalizacji,  nie zaplanowaliśmy 

zwolnienia żadnego jednego pracownika. Wszystko było ustalone. Czy pani Przewodnicząca 

sobie przypomina, jaki był  błąd przez panią spowodowany. Ile pracy musiałam włożyć, żeby 

przekonać ludzi, że nic im grozi. I okazało się prawdziwe to, co ja mówiłam. Nie było prawdą 

ta cała demagogia, która była podburzaniem tylko społeczeństwa. Wtedy też mówiliśmy  

o poradni na ul. Niedziałkowskiego, o czym dzisiaj pani wspomniała. W planach była pani 

pierwszym przeciwnikiem, to dlaczego dzisiaj pani jest pierwszym zwolennikiem. Bardzo się 

zastanawiam od czego zależy taka zmiana decyzji. Proszę państwa, radykalny przeciwnik 

dzisiaj mówi wręcz odwrotnie”.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc  (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pani radna, skoro  mnie pani wywołała, to powiedzmy tak po kolei. Nadal uważam, że 

połączenie lecznictwa otwartego z lecznictwem zamkniętym czyli przywrócenie stanu sprzed  

2000 roku, kiedy mieliśmy jeszcze w strukturach Szpital Specjalistyczny Chorób Płuc w 

Siewierzu, uważam za błąd, chociaż ekonomicznie twierdzicie państwo, że tak nie było. 

Wiele osób to potwierdza i jestem w stanie przyjąć fakty, bo nie będę z nimi dyskutować. 

Natomiast cała ta demagogia, o której pani mówi, nigdy nie odbywała się na Radzie Powiatu, 

tylko w czasie prowadzonych konsultacji społecznych i przyzna pani. że tak było. 

Zdecydowanie byłam przeciwnikiem, bo uważam, że na tym połączeniu straciła opieka 

lecznictwa otwartego. Tak uważałam, bo w tym wszystkim może się mylę, ale ja mam prawo 

tak uważać. Dzięki tej podstawie udało nam się podpisać porozumienie, udało się warunki 

zabezpieczyć i staraliśmy się współpracować jako związki zawodowe. Natomiast jeżeli 

chodzi o budynek na ul. Niedziałkowskiego, to mówimy nie o poradniach, tylko o budynku. 

Ja nie wyobrażam sobie, żeby którykolwiek pracownik, który tam w tej lokalizacji pracuje, 

stracił pracę. Osoby te będą po prostu przeniesione. Sama pani wie, że przychodnia na ul. 

Piłsudskiego ma bardzo wiele pustych pomieszczeń, które można zagospodarować na 

świadczenia medyczne. Dobrze wiemy, że są również miejsca w Przychodni Centrum. Nie 

przypominam sobie, w każdym bądź razie żebym była przeciwnikiem tego, żeby stamtąd te 
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poradnie przenieść gdzie indziej. Rozmawialiśmy już w czasie tych zmian, które były, kiedy 

sama pani mówiła, że dobrze byłoby tam zlokalizować inne wydziały czy PCPR czy w inny 

sposób zagospodarować lepiej i bardziej wydajnie ten budynek.  Rozmawiałyśmy o tym 

nieoficjalnie, ale jeżeli pani ten temat wywołuje na posiedzeniu Rady, to ja mówię o tym. 

Zgodziłam się i współpracowałam jako Przewodnicząca związku „Solidarność” z dyrekcją, 

choć nie było to łatwe. Współpracowaliśmy dla dobra tego budynku, dwóch połączonych 

jednostek. Uważam, że Rada musi pracować na rzecz pacjentów i pracowników szpitala, 

jakiekolwiek będą decyzje. Jeżeli uzna, że decyzje są szkodliwe dla pracowników czy dla 

pacjentów, na pewno nic nie zatrzyma mnie przed tym, żeby oponować”. 

  

Poseł na Sejm RP Waldemar Andzel  (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Chciałem na wstępie pogratulować Zarządowi udzielonego absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu, a także zaufania, które otrzymał od części, a właściwie prawie od całości Rady. To  

rzadko spotykane, dlatego gratuluję całej Radzie. Byłem na sesji Sejmiku  Województwa 

Śląskiego, gdzie Zarząd Województwa także otrzymał, może nie jednogłośnie,  ale otrzymał 

większością wotum zaufania i absolutorium z wykonania budżetu. W dużej części  

głosowanie –  niestety –  polityczne, ale tutaj wszyscy wznieśli się – myślę – ponad  podziały.  

Gratuluję w tym względzie zgodności w Radzie Powiatu Zawierciańskiego. 

Jest to pewnie moja ostatnia sesja w tej kadencji. Za dla ponad 3 miesiące kończę kadencję. 

Jeszcze nie wiemy dokładnie, kiedy będą wybory. Na pewno między październikiem  

a listopadem będą wybory parlamentarne do Sejmu i do Senatu. Bardzo się cieszę ze 

współpracy z poprzednią Radą i obecną Radą Powiatu Zawierciańskiego. W pełni się 

zgadzam się z ty, co powiedziała Poseł Danuta Nowicka. Posłowie Prawa i Sprawiedliwości 

robią dużo zabiegów w kierunku, aby obwodnica Poręby i Zawiercia powstała. Także 

przyjechał Premier Rządu Rzeczpospolitej Polskiej. Nie wiem, ile razy był do tej pory, ale to 

raczej rzadka sytuacja, że był Premier Rzeczpospolitej Polskiej spotkał się z mieszkańcami 

powiatu zawierciańskiego i złożył deklarację odnośnie budowy. Rząd Prawa  

i Sprawiedliwości wszystko zrobi, aby to zrealizować. Rozmawiałam z Ministrem 

Andrzejem Adamczykiem i  po raz kolejny otrzymałam informację, że wszystko rząd Prawa 

i Sprawiedliwości zrobi wszystko, aby budowa obwodnicy od przyszłego roku się rozpoczęła. 

Wiemy, że do końca tego roku przetarg się odbędzie. Sami nie wiemy oczywiście jakie będą 

oferty, ale wszystko jest zrobione w tym kierunku, aby ta obwodnica, która jest oczekiwana 

od 30 lat, rzeczywiście powstała. Koszty są niebagatelne, ale wszystkie gminy i samorządy  

wierzą, że ona powstanie, bo jest niezwykle potrzebna. Ja także zabiegam jako Poseł na Sejm 

Prawa i Sprawiedliwości, a także Wiceprzewodniczący Klubu Parlamentarnego. Na ostatnim 

posiedzeniu Sejmu Klub Parlamentarny Prawa i Sprawiedliwości wybrał mnie na stanowisko 

wiceprzewodniczącego klubu parlamentarnego, Klubu największego w historii, jaki był do tej 

pory w Sejmie. Ma ponad 300 posłów i senatorów. Zabiegam o to, żeby było pozytywnie 

rozstrzygnięcie i myślę, że takie będzie. 

Odnośnie  dróg powiatowych, to wspieram Zarząd Powiatu Zawierciańskiego, a także 

wspieram wnioski dotyczące miasta Zawiercia. Było także wiele innych pozytywnych 

sygnałów, choćby program fotowoltanika, które miasto Zawiercie otrzyma. Bardzo się 

cieszymy, że Urząd Marszałkowski taką decyzję podjął. Jeszcze tylko wspomnę o tym, że 

cały czas trwają zabiegi i myślę, że na dniach będzie rozstrzygnięty przetarg na samochody 

pożarnicze, bo jestem także Wiceprzewodniczącym parlamentarnego zespołu strażaków. 

Zabiegamy, żeby były samochody pożarnicze także do gmin powiatu zawierciańskiego. Jest 

pozytywny wniosek ,nie promesa, że dostała gmina Zawiercie. Liczymy na to, że w tym roku 

gmina Żarnowiec otrzyma taki samochód średni. O  lekkie samochody wystąpili i liczą na 

pozytywne rozpatrzenie gmina Włodowice i gmina Pilica, a dokładnie OSP Dobra. 
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Jeszcze raz gratuluję wszystkim radnym, gratuluję dzisiejszych decyzji. Wiem, że czasami 

niektóre punkty wywołują emocje, a tak to jest w demokracji, że wszyscy swoje stanowisko 

mogą zaprezentować. Wszystkiego dobrego i dziękuję bardzo pani Przewodniczącej i 

Wysokiej Radzie. Życzę dobrej pracy Zarządowi Powiatu Zawierciańskiego pod 

przewodnictwem Starosty Gabriela Dorsa”. 

  

Mariusz Piotrowski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie pośle, chciałem się dowiedzieć, czy pieniądze Odnośnie przetargu obwodnicy będą 

zwiększone czy będzie to ta sama kwota, co  wcześniej”. (Małgorzata Benc stwierdziła, że 

należy poczekać na ogłoszenie przetargu i wtedy okaże się, czy zostaną zwiększone i na 

wynik przetargu). 

 

 

Poseł na Sejm RP Waldemar Andzel  (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Przetarg będzie ogłoszony, ale z tego co wiem od Prawa i Sprawiedliwości planowane jest 

zwiększenie tych środków. Oczywiście są to dwa etapy. Ja nie wiem, czy będą realizowane 

dwa etapy. Sukcesem będzie realizacja i kumulacja pierwszego etapu. Jeżeli będzie taka 

możliwość, to będzie realizacja kolejnego, ale etap pierwszy najdroższy etap. Trochę mnie 

martwi pytanie opozycji, która przez 8 lat –  niestety, mogę to powiedzieć dosłownie –  nic 

nie zrobiła w tej sprawie i pytania tej strony są nie na miejscu. Z tego, co powiedziałem, 

deklaracja rządu jest jasna. Obwodnica powstanie i to powinno panu radnemu wystarczyć”. 

 

Krzysztof  Wrona (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja tylko z jednym krótkim wystąpieniem dotyczącym trochę już spokojniejszego tematu 

wakacyjnego i prosiłbym o odpowiedź w późniejszym terminie. Chodzi o subwencję 

oświatową, bowiem w szkolnictwie ponadgimnazjalnym i ponadpodstawowym przybywa 

nam wykonanie oddziałów. Gdyby spojrzeć na subwencję na ten moment, to z tych 

informacji, które posiadamy wynika, że nie zostały te środki zwiększone o ten zwiększony 

nabór. Załóżmy, że jest to 1/3 roku szkolnego, w którym przybędzie prawie 70 etatów. Jakie 

są podejmowane działania bądź jakie będą podejmowane działania, aby zabezpieczyć 

finansowanie oświaty do końca roku. Jest to bardzo poważny problem, bo dotyczy wyraźnego 

wzrostu kosztów i nie ukrywam, że to nie jest łatwe zadanie i poważny problem dla Zarządu 

ani dla Rady. Stąd moja uwaga i zapytanie, czy rzeczywiście nastąpi zmiana subwencji 

oświatowej.  Proszę o odpowiedź w terminie późniejszym, bo rozumiem, że na ten moment 

nikt nie jest w stanie odpowiedzieć”. 

 

Starosta Gabriel Dors oświadczył, że jest to wystąpienie w wolnych wnioskach, jednak 

odpowiedź zostanie udzielona zgodnie z wnioskiem radnego.    

  

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pani Przewodnicząca, szanowni państwo Posłowie. W życiu publicznym obowiązywać nas 

powinna święta zasada odpowiedzialności za słowa i składane obietnice. W związku z tym 

pozwoliłem sobie poprosić o głos i dziękuję za udzielenie mi go. Zabiorę tylko w jednej 

sprawie, oczywiście obwodnicy, bo to dotyczy mieszkańców miasta Poręby w równym 

stopniu, co mieszkańców Zawiercia. Chciałbym, żeby tym razem obietnica solenna składana 

przed obliczem Wysokiej Rady Starostwa Powiatowego w Zawierciu pana posła Andzela była 
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dotrzymana, ponieważ 4 lata temu również była solenna zapowiedź. Słyszałem ją i słyszeli 

mieszkańcy Poręby z ust pana Posła, że obwodnica zostanie na pewno zbudowana do roku 

bieżącego. A zatem dobrze, że mamy nagrywane sesje i będziemy mieli dowód na to  

i potwierdzenie tego, jakie składa obietnice pan poseł Andzel w przypadku budowy 

obwodnicy. Obecnie jest to przesunięte o następny rok, mowa jest o przyszłym roku. Dobrze, 

przyjmuje panie Pośle, tą pana obietnicę po raz wtóry jako obietnicę ostatecznie 

zobowiązującą do tego, że posłowie zrobią wszystko, żeby doprowadzić do budowy 

obwodnicy.  

Chciałbym tylko poinformować państwa, że na spotkaniu. które odbyło się w Porębie, gdzie 

uczestniczyła pani Poseł Nowicka, za co bardzo dziękuję, a pan Andzel nie znalazł czasu na 

to, żeby stawić się na to spotkanie, mieszkańcy Poręby od posłów, którzy zaszczycili swoją 

obecnością na tym spotkaniu, a byli z różnych opcji, od wszystkich posłów reprezentujących 

naszą ziemię w parlamencie Rzeczpospolitej oczekiwali zajęcia wspólnego stanowiska w celu 

podkreślenia wagi tej inwestycji dla reprezentowanych mieszkańców. Przypominam, 

posłowie PIS-u i posłowie PO jednym głosem zadeklarowali w Porębie, że złożą wspólne 

oświadczenie, pod którym się podpiszą się wspólnie, żeby podkreślić wagę sprawy i złożyli 

taką obietnicę mieszkańcom na spotkaniu. Zrobią to, żeby pokazać rządowi, że wszyscy 

posłowie tej ziemi, wszyscy mieszkańcy jednakową wagę i ogromną wagę przywiązują do tej 

inwestycji. Okazuje się,  że posłowie PiS-u nie byli uprzejmi wywiązać się z tej obietnicy. 

Jest mi bardzo przykro, jestem bardzo zawiedziony. Proszę mi nie wkładać w usta teraz jakieś 

działalności politycznej, jak występuję w sprawie zachowania naszych posłów, jeśli chodzi  

o inwestycje pod tytułem obwodnica.  

Bardzo się cieszę, że są ogłaszane kolejne przetargi. Pytanie jednego z państwa radnych jest 

bardzo zasadne. Pamiętajmy o tym, że przetargi można ogłaszać, ale jeżeli nie ma realnych 

pieniędzy zabezpieczających faktycznie realizację inwestycji, to możemy sobie  

w nieskończoność ogłaszać przetargi. Zatem dziękuję bardzo, będę pamiętał. panie Pośle 

Andzel, o zobowiązaniu, które pan zgłosił teraz wobec mieszkańców całego powiatu odnośnie 

zrealizowania inwestycji pod tytułem obwodnica miasta Zawiercia i Poręby. Dziękuję za 

możliwość zabrania głosu”.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc  (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Również myślę, że będziemy klaskać, jak będzie rozstrzygnięty przetarg na budowę 

obwodnicy i myślę, że tutaj zaprosimy Burmistrza Spyrę, żeby dziękował, bo jedni piszą 

pisma i podpisują się, a drudzy za tym chodzą, deptają i działają i po czynach ich poznacie. 

Słuchajcie państwo, każdy poseł to jaki państwo radni, możecie obiecywać różne inwestycje 

swoim wyborcom, zwłaszcza w okresie przed wyborami, natomiast sami wiecie, że sami tego 

nie zrobicie. Możecie pisać pisma do Starosty, a jeżeli Starosta nie będzie miał tego w planie  

i nie przekonają go Wasze argumenty o danej inwestycji ani nie będzie miał pieniędzy na tę 

inwestycję, to tej inwestycji nie zrealizuje. Myślę, że podobnie się dzieje na każdym 

poziomie. Przez wiele lat, kiedy obwodnica była potrzebna, państwo posłowie z Platformy 

Obywatelskiej mieli większość w parlamencie i mogli wszystko przegłosować to 

najważniejszą inwestycję.  Myślę, że teraz dajmy szansę posłom Prawa i Sprawiedliwości, 

żeby przekonywali rząd Prawa i Sprawiedliwości do tego, że nie ma ważniejszej inwestycji 

od budowę obwodnicy Zawiercia i Poręby. Dajmy sobie przed tymi wyborami troszeczkę 

zaufania i nie róbmy takich występów”.  
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Ad.23.) 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc zamknęła 

obrady XI sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego.    

  
Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 15.05. 

 

  

Protokół sporządziła:          Przewodnicząca Rady Powiatu   

   /-/ Anna Bryła                       /-/ Małgorzata Benc  


